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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Nicolae Burcuș, în 
numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim 
sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în 
ziua aniversării.

SFÂNTUL MASLU
marți, 3 septembrie 2024; ora 18.00

ANUNȚ
Dragi părinți,
avem rugămintea să depuneți Cererea  prin care se solicită înscrierea elevi-

lor la Ora de Religie Greco-Catolică, oră care se va desfășura în cadrul instituției de 
învățământ pe care o frecventează fi ecare elev/elevă, în parte, și respectând orarul 
clasei din care fac parte.

Episcopia noastră va depune toate eforturile necesare, în vederea acoperi-
rii solicitărilor în acest sens, a promovării dreptului fundamental al elevilor, și în 
ceea ce privește educația și formarea în spiritul valorilor evanghelice, și a formării 
integrale și armonioase a personalității copiilor noștri, și prin intermediul actului 
educativ derulat în școlile unde copiii noștri își petrec o bună perioadă de timp.

Cererile pentru înscrierea elevilor la Ora de Religie vor fi  înregistrate și de-
puse la secretariatele școlilor unde sunt înscriși elevii.

Vă mulțumesc.
Sr. Claudia

Indictionul - Începutul noului an bisercesc - 1 Septembrie

A toată făptura, Ziditorule, Cel ce vremile şi anii ai pus întru puterea Ta, 
binecuvintează cununa anului bunătăţii Tale, Doamne, păzind în pace 
poporul şi ţara aceasta, pentru rugăciunile Născătoarei de Dumnezeu, şi 
ne mântuieşte pe noi. (Troparul indictionului)



Posedați de neîncredere

Există mai multe niveluri de luptă cu răul. Toate însă conduc la rădăcina 
răului care e neascultarea. Omul nu ascultă cuvântul lui Dumnezeu și așa înce-
pe răul. În evanghelia de duminica trecută, Petru cere și Fiul lui Dumnezeu îl 
ascultă. Petru îi spune lui Isus: dacă ești tu cu adevărat, poruncește să vin la tine 
pe apă. Isus îi răspunde: vino. Întotdeauna cu Dumnezeu lucrurile sunt simple, 
însă noi, oamenii le complicăm. În Vechiul Testament există acel faimos episod 
în care Neeman, bolnav de lepră, vine cale lungă până în Israel pentru a ajunge 
la proorocul Elisei, iar când acesta îi spune să se scalde de șapte ori în Iordan, 
lui Neeman i se pare prea simplu și e pe punctul de a se întoarce îndărăt. Aici 
ne împiedicăm noi oamenii. Lui Petru îi spune Isus „vino” și Petru pornește 
însă privește valurile și furtuna iar neîncrederea față de cuvântul Domnului îi 
incolțește în inimă. Și se afundă. Atât de simplu și totuși atât de complicat. Un 
fel de tară existențială ne împiedică să acceptăm simplitatea cu care Dumnezeu 
vrea să ne ajute, și ne împinge în schimb să complicăm lucrurile.

În evanghelia de astăzi regăsim o parte dintre ucenici, care chiar dacă au 
primit deja puterea de a izgoni spiritele rele, nu reușesc să facă nimic în cazul 
tânărului posedat. Ne putem întreba și noi de ce, se întreabă ucenicii înșiși îm-
preună cu toți cei prezenți, însă adevărata cauză și adevăratul diagnostic îl dă 
Isus. De trei ori și în trei expresii apare cauza eșecului: “o neam necredincios 
și îndărătnic”, “ puțina voastră credință”, “daca ați avea credință”. Ne sună cu-
noscut aceste cuvinte, ne simțim vizați? Ar fi  bine, fi indcă Evanghelia încearcă 
să ne scoată din amorțeala neîncrederii și a necredinței, punând degetul pe rană.

Lupta cu cel rău, pe care fi ecare dintre noi o are de dus într-o formă sau 
alta, începe de la credință, de la încrederea în Isus, mort și înviat din iubire 
pentru noi. Când un astfel de Dumnezeu ne spune “vino”, putem fi  siguri că nu 
ne înșeală, că nu ne păcălește. Din păcate însă de multe ori ori dăm crezare mai 
degrabă celui rău care sădește în inimile noastre neîncrederea, dubiile și astfel 
începe cea dintâi înfrângere, astfel începem să ne afundăm. Nu e nevoie să fi m 
surzi cu adevărat, ajunge să fi m astfel spiritual, ignorând Cuvântul lui Dumne-
zeu. Nu e nevoie să fi m orbi cu adevărat, ajunge să ignorăm realitatea prin care 
Dumnezeu ne vorbește încontinuu. Nu e nevoie să fi m muți cu adevărat, ajunge 
doar să pervertim cuvântul, prin minciună sau manipulare sau vorbirea de rău. 
În sfârșit, nu e nevoie să fi m posedați precum tânărul din evanghelia de astăzi, 
ajunge doar să lăsăm ca neîncrederea față de iubirea și îndurarea lui Dumnezeu 
să ne pătrundă în sufl et. Petru striga: Doamne scapă-mă; tatăl tânărului de astăzi 
strigă: Doamne ajută necredinței mele. Necredința ne bântuie pe toți, ar fi  bine 
să ne găsim cât de repede un strigăt de ajutor personalizat!

PSS Claudiu, Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


